
P R O T O K Ó Ł  Nr VI/11
z obrad VI sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 23 marca i 28 kwietnia 2011 roku

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu.
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1200 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.
Porządek obrad:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/ przyjęcie protokołów z obrad V sesji Rady Gminy
   d/ informacja o realizacji uchwał Rady Gminy w Lubaszu podjętych w trakcie obrad V sesji
   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
2.Analiza i ocena funkcjonowania Gminnego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Lubaszu.
3.Analiza i ocena funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:
4.1/upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do podejmowania działań w kierunku poszukiwania
      partnera prywatnego w partnerstwie publiczno prawnym
4.2/zmian w Statucie Sołectwa Dębe
4.3/sprzedaży działki nr 248 w Dębe
4.4/zbycia działki nr 298/5 położonej w miejscowości Dębe
4.5/zbycia działki nr 298/4 położonej w miejscowości Dębe
4.6/sprzedaży lokalu nr 1 w budynku położonym przy ul. Starowiejskiej 5 w miejscowości Dębe
      wraz z udziałem wynoszącym 380/1000 w działce gruntu nr 298/2 oraz częściach wspólnych
      budynku
4.7/przyjęcia na mienie Gminy Lubasz działki Nr 19/5 położonej w Stajkowie pod poszerzenie
      drogi Lubasz - Antoniewo
4.8/udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła
4.9/zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
        2011 rok
4.10/udzielenia pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko – trzcianeckiemu
4.11/zaciągania zobowiązań
4.12/zaciągnięcia pożyczki
4.13/zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz
4.14/zmian w budżecie 2011 r.
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
6. Wolne głosy i wnioski.
7.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
Przewodniczący otworzył obrady VI sesji Rady Gminy w Lubaszu.
Powitał radnych i zaproszonych gości. W sposób szczególny powitał po raz pierwszy uczestniczącą
w sesji nowo wybraną sołtys Miłkowa panią Urszulę Paszkowską. Pogratulował też sołtysom,
którzy zostli ponownie wybrani sołtysami wsi w wyborach, które odbywających się w gminie
Lubasz.
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 radnych, co stanowi
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad VI sesji był Pan Jarosław Torzyński
     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
 b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony wraz
    z zaproszeniem do udziału w sesji oraz dodatkowo w dniu dzisiejszym przy podpisywaniu
    listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy
    jego zmiany lub uzupełnienia.



    Zmian i propozycji do porządku obrad nie wniesiono i sesja odbywała się wg porządku podanego
    na wstępie.
c)Pan Andrzej Macyszyn – sekretarz obrad V sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu
    bez odczytywania.
    Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad V sesji
    Rady Gminy w Lubaszu został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. W głosowaniu udział
    wzięło 15 obecnych radnych.
d) Pan Ryszard Borowiak przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad
     V sesji.
     Informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do protokołu.
e) Wójt Gminy Zbigniew Jahns przedstawił informację z działań podejmowanych w okresie między
     sesjami.
Adam Zielsdorf zapytał na czym ma polegać przebudowa drogi od Czarnkowa do Dębego.
Wójt wyjaśnił, że przebudowa tej drogi będzie polegać na wykonaniu trzeciego pasa ruchu dla
pojazdów wolniej poruszających się aż do Dębego. Przebudowa nastąpi też w całej wsi Dębe.
Istnieje też szansa dotycząca  przebudowy drogi od przejazdu kolejowego w Lubaszu do Miłkowa,
ok. 8 km.
     Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący przedstawił zebranym wniosek radnych dotyczący powołania klubu radnych pod
nazwą „Rozwój Gminy”w skład którego weszli panowie radni: Biernat Tomasz, Borowiak Ryszard,
Filoda Marcin, Geremek Henryk, Łyczykowski Wiesław, Macyszyn Andrzej, Torzyński Jarosław,
Wicher Marek, Wiza Krzysztof. Przewodniczącym klubu został pan Geremek Henryk.

Ad.1.
Informację dotyczącą funkcjonowania Gminnego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli przedstawił
dyrektor Pan Ryszard Bilski.
W związku z tym, że radni szczegółowo zapoznali się z tematem, dyrektor Ryszard Bilski uzupełnił
jedynie swoją informację o dane dotyczące budżetu. Na rok 2011 budżet zespołu wynosi 706.566
zł, w tym na dowożenie uczniów do szkół zabezpieczono w budżecie łącznie 270.590 zł w tym
środki  zabezpieczone na dowóz uczniów do szkół obejmujące wynajem autobusów - kwota ok.
190.000 zł, na dowóz dzieci do Zespołu Szkół Specjalnych w Gębicach prawie ok. 49.000 zł, na
wygrodzenia opiekunek w autobusach - 28.000 zł.
W kwestii czasu dowozu dzieci do szkół, Dyrektor powiedział, że maksymalny czas dowozu, który
udało mu się wyliczyć to 55 minut. Przy trzech autobusach jest to czas trudny do skrócenia.
Omówił również sprawę dotyczącą zatrzymywania się autobusów szkolnych w miejscach do tego
wyznaczonych oraz poza nimi.
Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

W dyskusji głos zabrali:
Łukasz Wlekły – czy kiedykolwiek korzystano z programów operacyjnych w ramach kapitału
ludzkiego na stworzenie lub dofinansowanie przedszkoli.
Dyrektor Bilski odpowiedział, że tak w roku 2009, beneficjentem jest gmina Lubasz- Przedszkole
Bajka - „Mamo, tato, chcę do przedszkola”. Dzięki pozyskaniu środków możliwe było wydłużenie
czasu pracy przedszkola do 9 godzin.

Marek Zielinski – czy zmieni się organizacja przedszkoli jeśli zostanie wyremontowane
przedszkole w Goraju
Na pytanie odpowiedziała dyrektor przedszkola Bajka pani Małgorzata Jagiełlowicz – na dzień
dzisiejszy nie żadnych zmian planów dotyczących sieci i organizacji przedszkoli. Planuje się
modernizację przedszkola w Dębe, przedszkole w Goraju jako przedszkole gorajskie nie istnieje już



kilka lat ze względu na małą liczbę dzieci. Do Goraja są przewożone jedynie dzieci najstarsze i
dzieci lubaskie. Przewiduje się, że w przyszłym roku szkolnym będzie taka sama organizacja.
Natomiast co będzie w kolejnych latach kiedy sześciolatki pójdą do szkół trudno dzisiaj
powiedzieć. Dzieci przybywa, w Lubaszu są trzy sale, a 4 oddziały. Istnieje więc duży problem z
pomieszczeniami w Lubaszu. Mieszkańcy niechętnie patrzą na to, że trzeba dowozić dzieci do
Goraja, ponieważ woleliby mieć dzieci na miejscu w przedszkolu w Lubaszu.

Ad.2.
Analizę funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury przedstawiła dyrektor ośrodka pani Barbara
Borek.
Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu działa na podstawie uchwały Rady Gminy Nr V/40/94 z dnia
 28 listopada 1994 roku w sprawie zmiany organizacyjno-prawnej Gminnego Ośrodka Kultury
Sportu i Wypoczynku w Lubaszu i powołaniu Gminnego Ośrodka Kultury.
Statut uchwalono uchwałą Rady Gminy w Lubaszu Nr XVIII/222/00 z dnia 28 grudnia
2000r. Przedmiotem działania jest rozpoznawanie i prowadzenie działalności kulturalnej
i rekreacyjnej poprzez organizowanie imprez kulturalnych, rozrywkowych, pracę
w sekcjach zainteresowań, współdziałanie z instytucjami, organizacjami w zakresie
lepszego zaspokajania potrzeb kulturalnych mieszkańców oraz administrowanie
powierzonymi obiektami i sprzętem.
Działalność opiera się głównie na organizacji co roku imprez w amfiteatrze nad jeziorem od maja
 do września, prowadzenie działalności bibliotecznej w Lubaszu oraz w Filii w Kruczu, na
działalności sekcji zainteresowań. Oprócz wymienionych działań każdego roku organizuje
także imprezy we wsiach soleckich naszej gminy i wspomaga inicjatywy wiejskie.
Gminny Ośrodek Kultury ma swoją siedzibę w budynku na ul. Szkolnej 2. natomiast
Gminna Biblioteka Publiczna na ul B. Chrobrego 35 oraz Filia biblioteki w Kruczu.
Działa na podstawie regulaminu organizacyjnego, który określa zakres obowiązków
dyrektora i pracowników na poszczególnych stanowiskach.
Do Gminnego Ośrodka Kultury przynależą obiekty: na ul Szkolne 2 (pomieszczenie
biurowe i świetlica) , na ul. Podgórnej 5 Sala wiejska w Lubaszu,   na ul Kościelnej 4, Amfiteatr,
na ul. B. Chrobrego Biblioteka Publiczna w Lubaszu, Biblioteka Publiczna w Kruczu, Wiatrak
koźlak w Dębe.
W  2010 roku Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu otrzymał dotację  budżetu gminy w  wysokości
425 550,00 zł co stanowi 100 % w stosunku do planu oraz dotację z Polskiej Fundacji Dzieci i
Młodzieży  na realizację projektu Odkrywcy Zdobywcy w wysokości 7.000,00 zł co stanowi 100
%. Plan dotacji z budżetu gminy zawiera również dotację z powiatu czarnkowsko - trzcianeckiego
na realizację zadań własnych powiatu w zakresie kultury i kultury fizycznej na imprezę:

- Powiatowy Przegląd Muzyki i Pieśni Chóralnej – 1.000,00 zł
Ponadto uzyskano przychody własne w wysokości 11.019,70 zł.:
-    z tyt. świadczonych usług przez GOK – 3.325,00zł
-    z tyt. pozostałych przychodów         -  7.694,70 zł
Przychody ze świadczonych usług dotyczyły wynajmu pomieszczeń sali wiejskiej, usług ksero,
organizacji w lecie wycieczek dla mieszkańców gminy nad morze. Pozostałe przychody związane
były z  darowizną z BS na działalność  WKTUL, który działa przy Gminnym Ośrodku Kultury oraz
darowizną od sponsorów na Dni Lubasza
Dzięki pozyskanym przychodom można było zwiększyć limity kosztów związanych z działalnością
GOK.
Przy Gminnym Ośrodku Kultury działają sekcje: zespół śpiewaczy Lubaszanki, Zespół śpiewaczy
Borówczanki, Chór jutrzenka, Zespół Tańca Towarzyskiego Chili, Kółko artystyczno- muzyczne,
Kółko teatralne, Sekcja woltyżerki Lotta, Sekcja Gołębi Pocztowych, sekcja wędkarska, działalność
WTUL, działalność LZS.
Ośrodek jest czynny od 8 do 16 oraz w godzinach popołudniowych stosownie do odbywających się
zajęć, ponadto w godzinach wieczornych, a jeśli wymaga tego sytuacja nawet w niedzielę i sobotę.



Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej analizy.

Po przerwie

Ad.4.

Podjęcie uchwał w sprawie:

4.1/upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do podejmowania działań w kierunku poszukiwania
      partnera prywatnego w partnerstwie publicznoprawnym
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Rada Gminy w Lubaszu przeprowadziła analizę stopnia realizacji zadań z zakresu gospodarki
komunalnej w tym ;
- odbioru i utylizacji odpadów komunalnych stałych i ciekłych,
- obsługi gospodarki wodnościekowej w tym dostaw wody oraz utrzymania infrastruktury wodno
kanalizacyjnej i poboru opłat z tego tytułu od mieszkańców .
W wyniku analizy podjęto decyzje o likwidacji zakładu budżetowego Gminy jakim jest Gminny
Ośrodek Wypoczynku i Gospodarki Komunalnej. Ponadto Gmina Czarnków jako jedna z gmin
porozumienia zawartego na okoliczność prowadzenia obsługi gospodarki wodnościekowej  w
gminach Czarnków, Lubasz i Ryczywół wypowiedziała to porozumienie ze skutkiem półrocznym.
Zatem pozostaje Gminie do rozstrzygnięcia sposób prowadzenia całokształtu zagadnień z zakresu
gospodarki komunalnej.
Uchwała daje delegację Wójtowi Gminy do poszukiwania partnera prywatnego, który zawarł by z
Gminą porozumienie na zasadzie partnerstwa publicznoprawnego, by móc realizować cały
kompleks w/w zadań. . O charakterze tego partnerstwa rada będzie decydowała, w przypadku gdy
poszukiwania partnera zakończą się sukcesem.
Do przedstawionej uchwały radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/36/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.2/zmian w Statucie Sołectwa Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Przedmiotowa uchwała wprowadza zmiany w załączniku nr 1 do Statutu Sołectwa Dębe, gdzie
zapisane są nieruchomości oddane w użytkowanie sołectwu. Działka nr 248 zabudowana jest
budynkiem gospodarczym. Zebranie wiejskie wsi Dębe w dniu 16 lutego br. podjęło uchwałę
o wyrażeniu woli sprzedaży w/w działki.
Do przedstawionej uchwały radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/37/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.3/sprzedaży działki nr 248/1 w Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Uchwała na wniosek dotychczasowego dzierżawcy części działki o kupno tejże działki.
W związku z tym, iż w części działki planowane jest urządzenie w przyszłości przepompowni
ścieków pod budowę kanalizacji sanitarnej w tej miejscowości, uległa ona  podziałowi na działkę



248/1 i 248/2. Działka 248/2 pozostanie na mieniu gminy ze względu na przyszłą lokalizację
przepompowni, natomiast działkę 248/1 proponuje się przeznaczyć do sprzedaży.

W dyskusji udział wzięli:
Józef Cichorek zapytał czy już była przeprowadzona wycena tych działek
Sekretarz – nie, jest to przetarg nieograniczony dlatego cena wyjściowa nie oznacza, że jest to cena
z wyceny. Wójt jako dokonujący sprzedaży może podwyższyć cenę, nie może ona być niższa
aniżeli wycena, ale może być wyższa.
Sołtys wsi Dębe zwrócił uwagę na błąd w treści uchwały dotyczący wielkości działki.
Sekretarz stwierdziła, że jest to błąd w tekście i zostanie to poprawione.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie z wniesioną poprawką do treści.
Uchwała nr VI/38/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.4/zbycia działki nr 298/5 położonej w miejscowości Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Wszystkie projekty uchwał dotyczące proponowanej sprzedaży dotyczą jednego kompleksu, a
mianowicie sąsiedztwa i otoczenia budynku w którym mieści się przedszkole. Jest tam też
mieszkanie prywatne i w części działek znajduje się lokal po byłej szkole. W/w działka jest to część
tej całej nieruchomości, jest zabudowana budynkiem gospodarczym, którego właścicielem 2/3
wielkości jest już właściciel mieszkania, który również w tym kompleksie nieruchomości jest
położony. Działka ta może zostać zbyta tylko w drodze bezprzetargowej na poprawienie warunków
zagospodarowania nieruchomości o numerze 290/1, czyli właściciela lokalu mieszkalnego.

W dyskusji udział wzięli:
Łukasz Wlekły – zapytał do czego służy budynek, który znajduje się na tej działce
Sekretarz – służy jako zaplecze dla przedszkola – magazyn opału. W związku z tym, że
przewidywana jest zmiana systemu grzewczego tego budynku na olejowe, stanie się on zbędny.

Ewa Stachowiak – czy społeczeństwo Dębego zaakceptowało taką sprzedaż.
Sekretarz wyjaśniła, że mieszkańcy nie głosowali w formie uchwały z zebrania wiejskiego
ponieważ takiej potrzeby w tym przypadku nie ma, ta działka nigdy nie była w użytkowaniu
sołectwa Dębe. Mieszkańcy na zebraniu wiejskim zostali poinformowani o planach dotyczących
sprzedaży i zagospodarowania dalszego pozostałej części tej nieruchomości i nie mieli uwag.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/39/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.5/zbycia działki nr 298/4 położonej w miejscowości Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
W wyniku wcześniejszych podziałów na działce 298 doszło do wydzielenia pasa przed samym
budynkiem położonym na tej nieruchomości działka 298/4, przed budynkiem gdzie obecnie mieści
się przedszkole i jest mieszkanie prywatne. Działka nie sięga budynków, w którym planowane jest
urządzenie nowego przedszkola. Zbycie tej działki ze względu na jej niewielką powierzchnię jest



możliwe tylko na poprawienie warunków zagospodarowania przyszłemu właścicielowi lokalu po
przedszkolu.

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/40/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.6/sprzedaży lokalu nr 1 w budynku położonym przy ul. Starowiejskiej 5 w miejscowości Dębe
      wraz z udziałem wynoszącym 380/1000 w działce gruntu nr 298/2 oraz częściach wspólnych
      budynku
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
W lokalu tym obecnie znajduje się przedszkole. Lokalowi temu towarzyszy współudział w gruncie
wynoszący 380/1000. W związku ze zmianą lokalizacji przedszkola proponuje się przeznaczyć
lokal do sprzedaży w formie przetargu nieograniczonego, ponieważ zgodnie z przepisami prawa
lokal ten stanowi odrębny lokal mogący spełniać funkcję mieszkania samodzielnego.

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/41/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.7/przyjęcia na mienie Gminy Lubasz działki Nr 19/5 położonej w Stajkowie pod poszerzenie
      drogi Lubasz – Antoniewo
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
W związku z planowaną modernizacją drogi Lubasz – Antoniewo – Krucz  Gmina Lubasz w 1991
roku  dokonała geodezyjnego poszerzenia jej pasa. W kolejnym roku większość działek
stanowiących poszerzenie tej drogi została przyjęta na mienie komunalne w formie darowizny.
Niestety część działek nie posiadała uregulowanych spraw własnościowych w związku z czym nie
było możliwości notarialnego przeniesienia własności. Jedną z nich jest działka oznaczona
numerem geodezyjnym 19/5 w obrębie Stajkowa, której nieżyjącym właścicielem była Łucja
Rembacz. Po przeprowadzeniu postępowania spadkowego właściciel deklaruje jej przekazanie w
formie darowizny. Stąd też przyjęcie działki 19/5 w zasób mienia gminy należy uznać za konieczne
i uzasadnione.

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/42/11 stanowi załącznik do protokołu.



4.8/udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła w wysokości 2.040,00 zł
z przeznaczeniem na podejmowanie czynności wobec osób nietrzeźwych z terenu Gminy Lubasz
przewidzianych przepisami ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/43/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.9/zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
        2011 rok
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Po złożeniu przez podmioty posiadające zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych
oświadczeń w sprawie wysokości obrotów z tego tytułu w roku 2010 dokonano przypisu wielkości
opłat jakie te podmioty powinny wnieść w roku bieżącym. W stosunku do ustalonych w roku
ubiegłym szacunków kwota przypisu jest większa o  3.200 zł. Obecna wielkość środków z tytułu
opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych wyniesie 100.200,- zł. W planie wydatków
dokonano następujących  zmian: zwiększono o 1.160,- zł kwotę przeznaczoną na wspieranie
programów i przedsięwzięć profilaktycznych w celu promowania zdrowego stylu życia wśród
dzieci i młodzieży poprzez realizację zajęć sportowych, wprowadzono kwotę 2.040,-zł jako
dofinansowanie utrzymania Izby Wytrzeźwień w Pile na podstawie stosownej uchwały Rady
Gminy

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/44/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.10/udzielenia pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko – trzcianeckiemu
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej Powiatowi czarnkowsko – trzcianeckiemu
w wysokości 3.343,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii
Zajęciowej w Gębicach .

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/45/11 stanowi załącznik do protokołu.



4.11/zaciągania zobowiązań
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
Uchwała daje  możliwość rozpoczęcia prac związanych  przeprowadzeniem procedury przetargowej
( po opracowaniu projektu technicznego) I etapu  inwestycji gazyfikacji gminy.

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/46/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.12/zaciągnięcia pożyczki
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
Na  realizację  inwestycji  „Modernizacja centrum rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu  ”
zostało przyznane  dofinansowanie ze środków unijnych w ramach działania „wdrażanie lokalnych
strategii rozwoju” objętego PROW na lata 2007-2013 . Umowę o przyznaniu pomocy nr 00033-
6930-UM1530035/09 zawarto z Samorządem Województwa Wielkopolskiego  w Poznaniu w dniu
6.09.2010r. oraz aneks nr 1 do niniejszej umowy  z  16 listopada 2010r.
Na wyprzedzające finansowanie projektów realizowanych przez beneficjentów Programu Rozwoju
Obszarów Wiejskich niskoprocentowych pożyczek udziela Bank Gospodarstwa Krajowego. Kwota
pożyczki może być udzielona do wysokości wkładu środków przyznanych pożyczkobiorcy w
ramach PROW. Umowa o przyznanie pomocy na w/w projekt zawarta została  na podstawie
wartości kosztorysowych zadania i opiewa na kwotę  352.868,00 zł.
Aktualnie w wyniku postępowania przetargowego wartość projektu uległa zmniejszeniu i stąd
proponowana  kwota  pożyczki do zaciągnięcia to  326.935,00 zł  tj. 75% kosztów
kwalifikowalnych.

Nie wniesiono uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.

Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VI/47/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.13/zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
Zmiany w prognozie dotyczą zmian w budżecie, które się dokonały przed momentem.

4.13/zmian w budżecie 2011 r.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
Poinformowała, że nastąpiły zmiany w stosunku do stanu jaki został przedstawiony radnym na
posiedzeniu komisji. Zmiany dotyczą wprowadzenia części oświatowej subwencji ogólnej.
Subwencja wzrasta na podstawie zawiadomienia Ministra Finansów o 555.414 zł. Przedstawiono
propozycję jej podziału.
Szczegółowy projekt uchwały stanowi załącznik do uchwały.

W dyskusji głos zabrali:



Adam Zielsdorf -  zadał pytanie do pkt  II 1. 1) uchwały, kiedy będą realizowane wymienione
w tym punkcie inwestycje
Skarbnik -  odpowiedziała, że są to wydatki w rezerwach celowych, rezerwami celowymi
dysponuje Wójt Gminy. Będzie to najprawdopodobniej IV kwartał tego roku.

Łukasz Wlekły – zapytał co w takim razie będzie z przedszkolem w Dębe, skoro wcześniej podjęto
uchwałę o sprzedaży lokalu, a remont przedszkola znajduje się w rezerwach celowych.
Wójt Gminy – odpowiedział, że procedura ta nie zostanie wstrzymana. Będziemy pertraktować z
wykonawcą o płatność w roku przyszłym.

Józef Cichorek – powiedział, że środki na utwardzenie placu przed świetlicą wiejską powinny
zostać również wstrzymane, w tej chwili każda „złotówka” powinna zostać przeznaczona na
remonty dróg które są koniecznością.
Wójt Gminy – środki te zostały wstrzymane.

Łukasz Wlekły – pytanie dotyczyło remontu i ocieplenia budynku GOK nad jeziorem w Lubaszu.
Skoro zadanie to będzie  realizowane dopiero we wrześniu, trzeba je wykreślić, ponieważ nie ma tu
przeniesienia do rezerw.
Sekretarz – wyjaśniła, że jest przeniesienie do rezerw celowych dlatego, że należy rozdysponować
w dniu dzisiejszym na sesji kwotę 555 tys. zł. Rozdysponowujemy różnicę pomiędzy 428 tys. zł, a
555 tys. zł. Kwotę 428 tys zł blokujemy w rezerwach celowych i powodujemy, że pieniądze te
zostaną wprowadzone do budżetu i zamrożone w rezerwach celowych, czyli niewydatkowane.

Głosowanie:
za - 9
przeciw - 0
wstrzymało się - 5
Uchwała została podjęta większością głosów
(radna p. E. Stachowiak opuściła obrady sesji).
Uchwała nr VI/49/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.14/zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
Zmiany w prognozie dotyczą zmian w budżecie, które się dokonały przed momentem.
W wieloletniej prognozie finansowej w 2011 roku musimy dostosować dane ujęte w zakresie takim
jak są planowane dochody, wydatki oraz wynik budżetu już po zmianach. Ponadto urealniamy
wykaz przedsięwzięć, który towarzyszy prognozie finansowej poprzez wyłączenie zadań, których
zakończenie przewidziano w 2011 roku.

W dyskusji głos zabrali:
Łukasz Wlekły – zauważył czytając wykaz przedsięwzięć dołączony do prognozy finansowej, że w
okresie czterech kolejnych lat nie ma w nim mowy o budowie chodników w gminie. Jest tylko
kwota 20 tys. złotych na poprawę bezpieczeństwa dróg gminnych oraz budowę i przebudowę dróg
wiejskich. Czyli przez cztery lata nie będzie żadnego chodnika?
Skarbnik – prognoza została po raz pierwszy przedstawiona radnym do projektu budżetu, następnie
do uchwały budżetowej widać, że nikt z radnych tego nie śledził. Są to propozycje ze strony gminy,
biorąc pod uwagę jej możliwości finansowe. Przede wszystkim w wieloletnich przedsięwzięciach są
ujęte projekty na które są podpisane umowy. Zestawiając dochody i wydatki na lata 2011 – 2025
należało zabezpieczyć te projekty. Pozostałe, tak zostały rozdysponowane aby się zmieścić
w kwotach, które jakby są różnicą pozostałą po tym.
Są to prognozy, budżety są jakby oddzielną sprawą na poszczególne lata. Przyjdzie rok 2012 będzie



można realnie oszacować dochody, wydatki i wówczas zobaczymy co nam zostanie. To wola rady -
zmiany w pozostałych zadaniach. Trzeba usankcjonować tylko podpisane umowy.

Głosowanie:
za -11
przeciw - 0
wstrzymało się - 3
Uchwała została podjęta większością głosów
(radna p. E. Stachowiak opuściła obrady sesji).
Uchwała nr VI/49/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.5.
W interpelacjach, wnioskach i zapytania radnych głos zabrali:
Marcin Filoda – podziękował sołtysom za wyrażenie zgody na opublikowanie ich danych
teleadresowych na stronie internetowej Lubasza
− zawnioskował o założenie lamp oświetlenia ulicznego w Kruczu:
a) przy Bażanciarni – 2 lampy,
b) przy drodze powiatowej z krucza do Gulcza na wysokości Os. Bartek – 2 lampy
c) przy wyjeździe z Os. Bartek – 1 lampę
d) pomiędzy posesjami p.Wojewoda i p.Leszczyński – 1 lampa
− w Kruteczku:
  a)1 lampę w wiosce przy posesji p. Madry (lampa wisiała już wcześniej i została
       zdjęta
  b) 3 lampy na wybudowaniach przy posesji p.Hanelt i p.Wójtowicz, przy posesji
       p.Kurowskiego oraz przy posesji p.Ulrych
− przejąć w użytkowanie gminy 4 lampy oświetlenia ulicznego należące do wspólnoty
mieszkaniowej Os.Bartek w Kruczu
− wybudować chodnik w Kruczu przy drodze powiatowej z krucza do Gulcza (od centrum wsi
do Os. Bartek) przyspieszając jego realizację ze względu na bezpieczeństwo mieszkańców.

Henryk Geremek – zabierając głos przedstawił prośbę uczestniczek zajęć aerobiku dotyczącą
obniżenia ceny za godzinę zajęć. Obecnie godzina aerobiku kosztuje 5 zł, co zdaniem uczestniczek
jest zbyt wysoką ceną, zwłaszcza, że od początku zajęć, z chwilą otwarcia sali sportowo-
widowiskowej była to kwota 1 zł. Odpłatność za wynajem całej sali ustalono w drodze zarządzenia
Wójta Gminy za 1 godzinę na kwotę 60 zł, za wynajęcie 2/3 sali 40 zł, 1/3 20 zł.
- Dlaczego wymyślono, że uczestniczki aerobiku nie płacą za wynajęcie 1/3 sali, którą faktycznie
wykorzystują tylko za jednorazowe uczestnictwo w ćwiczeniach – 5 zł za godzinę? W zajęciach
uczestniczy około 100 pań, czyli jest pobierana kwota 500 zł, czy to jest normalne?
Zwrócił się do Wójta Gminy o potraktowanie pań poważnie i ku ich zadowoleniu rozwiązać
problem zgodnie z prośbą przez nie napisaną.

Prośba z podpisami 70 uczestniczek zajęć aerobiku stanowi załącznik do protokołu.

Andrzej Macyszyn – zawnioskował o wsparcie finansowe na wykonanie ogrodzenia stawu
przeciwpożarowego w Sokołowie. Na dzień dzisiejszy nie ma tam ogrodzenia, a chodzi przede
wszystkim o bezpieczeństwo mieszkańców, małych dzieci, gdyż staw ten leży bezpośrednio przy
placu zabaw. Rada sołecka deklaruje,że wykona prace związane z ogrodzeniem we własnym
zakresie
− ze względu na pogodę, zauważył że należy rozpocząć prace związane z równaniem dróg
w gminie.



Adam Zielsdorf – zawnioskował o usunięcie zakrzaczeń na drodze polnej w kierunku Dulinowa aż
do leśniczówki i zacząć naprawiać drogi gminne

Ad.6.
Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
Wójt Gminy – w sprawie oświetlenia powiedział, że budżet, który posiadamy jest budżetem
ułożonym przez poprzednią radę i nie mamy środków na wszystko. Problem oświetlenia nie istnieje
tylko w Kruczu czy w Kruteczku, ale już wszędzie w tej chwili. Czas na podejście prl-owskie:
należy zrobić- już minął.
W sprawie aerobiku powiedział, że panie mają racje ale ktoś musi za to zapłacić. Początkowo
w ramach promocji cena była niższa, ale czas ten się skończył. Jeżeli ktoś wynajmuje salę
indywidualnie to nie potrzebuje obsługi w postaci zatrudnionego instruktora. Panie mają
zapewnionych do swoich ćwiczeń dwóch fachowców. Za chwilę będziemy się zastanawiać skąd
wziąć pieniądze na utrzymanie sali. Jeżeli koszty 5 zł za godzinę są zbyt wysokie dla określonej
grupy kobiet to zaproponujemy pokryć koszt z pomocy społecznej lub w ramach programu
profilaktyki i utworzyć w sobotę specjalną grupę i tym osobom sfinansujemy całość. Zanim podjęto
decyzję o wysokości odpłatności  konsultowaliśmy się w zakresie cen jakie obowiązują np.
w Trzciance czy Czarnkowie. Rada sportu, która została powołana przez Wójta ustaliła zasady
funkcjonowania sali, korzystne dla mieszkańców gminy. Cennik który posiadamy będzie
obowiązywał do czerwca. W czerwcu przeprowadzimy analizę i wspólnie z radnymi zadecydujemy
co dalej robimy.
- w kwestii wniosku radnego Macyszyna powiedział, że należy to ogrodzić natychmiast ze względu
na ogromne niebezpieczeństwo. Jeżeli rada sołecka chce to zrobić sama to po oszacowaniu kosztów
będzie zgoda na zakup siatki.
- w sprawie zakrzaczeń poprosił o jeszcze trochę cierpliwości. Po odbyciu wszystkich zebrań
wiejskich zostanie analiza wniosków według hierarchii ważności i po kolei będą realizowane. Rok
jest taki jaki jest, budżet jest jaki jest i nie będzie pieniędzy nie wiadomo skąd. W związku z tym
budżet musimy ściskać i pieniądze tak przesuwać by sprostać najważniejszym zadaniom.
Wójt obiecał, że przyszłemu  budżetowi będzie trzeba poświęcić dużo więcej czasu, tak by można
było realizować wnioski. Dopiero wówczas w sposób konkretnie przemyślany będziemy mogli
cokolwiek osiągnąć.

Józef Cichorek zabierając głos powiedział że jak najbardziej popiera prośbę pań i należałoby
obniżyć im koszty za zajęcia aerobiku.

Ad.7.
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali:
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił zebranym pismo ze Stowarzyszenia Gmin i Powiatów
Wielkopolskich dotyczące wytypowania dwóch przedstawicieli do tego stowarzyszenia. Poprosił
w związku z tym o wyrażenie woli uczestnictwa w tym stowarzyszeniu. W związku z tym, że nikt
nie wyraził chęci wzięcia udziału w pracach stowarzyszenia,  zaproponował by udzielić odpowiedzi
na powyższe do końca marca kiedy radni zastanowią się nad tematem.

Mariusz Zandon – poinformował o tym, iż na przełomie września i października przyjedzie do
Lubasza 12 osobowa grupa artystów z zaprzyjaźnionej niemieckiej gminy Sottrum. W Lubaszu
odbędzie się plener malarsko- rzeźbiarski na który zaprasza już teraz. W ramach pleneru odbędą się
także dni kultury chrześcijańskiej, spotkanie ekumeniczne oraz zostaną podjęte próby w kierunku
odnowienia cmentarza żydowskiego w Lubaszu.
Zawnioskował też o uporządkowanie ze śmieci terenu wokół pomnika desantu Spadochronowego
w Sokołowie.

Sekretarz -  poinformowała, że w dniu dzisiejszym śmieci spod pomnika zostały usunięte.



Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący o godzinie 1720 zakończył obrady pierwszej części
VI sesji Rady Gminy w Lubaszu.

Sekretarz obrad:
           Jarosław Torzyński

Protokołowała:
J.Leosz



II część VI sesji Rady Gminy w Lubaszu z dnia 28 kwietnia 2011 roku.

Druga część VI sesji rozpoczęła się dnia 28 kwietnia 2011 roku o godzinie 14.00 w sali
sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg
załączonej listy obecności – Kierownik Rejonu Dróg Powiatowych w Czarnkowie Pan Ryszard
Jagła i Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie Pan Ryszard Dziedzic.
Porządek obrad :
1. Przedstawienie informacji z realizacji inwestycji oraz bieżącego utrzymania i remontów
dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych.
2. Przedstawienie informacji ze stanu przygotowania ODR do kampanii składania wniosków
o płatności obszarowe i PROW w kampanii 2011 r.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:
3.1/ przystąpienia do sporządzenia częściowej zmiany studium uwarunkowań i kierunków
       zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubasz
3.2/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek 118/12 i
       119/15 w Dębe
3.3/ sprzedaży działki nr 85/3 w Prusinowie
3.4/ zbycia nieruchomości położonej w Lubaszu składającej się z działek nr 1194,1221,1222 i
       1214/1
3.5/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na
       obszarze części działki nr 102/15 położonej w obrębie wsi Dębe
3.6/ wykazu kapielisk na obszarze Gminy Lubasz w roku 2011
3.7/ zmiany uchwały Nr XVI/163/08 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 13 listopada 2008 roku
       w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych
       zawierających powyżej 4,5% alkoholu/z wyjątkiem piwa/przeznaczonych do
       spożycia w miejscu sprzedaży  oraz poza miejscem sprzedaży i ustalenia zasad
       usytuowania miejsc sprzedaży i podawania  napojów alkoholowych na terenie
       Gminy Lubasz
3.8/ upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości na okres 30
       lat
3.9/ udzielenie dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Narodzenia NMP w Lubaszu na
       wykonanie prac konserwatorskich w kościele w Lubaszu
3.10/ zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Sokołowo na lata 2010 - 2017
3.11/ przystąpienia Gminy Lubasz do Programu "Wielkopolska Odnowa Wsi"
3.12/ przyjęcia regulaminu korzystania z terenów publicznych położonych przy Jeziorze Wielkim
       w Lubaszu
3.13/ wyrażenia woli przystąpienia przez Gminę Lubasz do realizacji projektu pn.”Dobry i
       przyjazny urząd” złożonego w konkursie 2/POKL/5.2.1/2010 Wzmocnienie potencjału
       administracji samorządowej współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu
       Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki
3.14/zmiany uchwały nr XXX/340/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 roku
       dotyczącej określenia wysokości stawek, poboru opłaty od posiadania psów, terminu płatności,
       ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia
3.15/wyznaczenia przedstawicieli Gminy Lubasz w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski
      4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
      5. Wolne głosy i wnioski.
      6. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
      7. Zakończenie obrad.



Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady VI sesji, powitał radnych i wszystkich zaproszonych
gości.
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 13 radnych, co stanowi
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad drugiej części VI sesji jest Pan Jarosław
    Torzyński
 b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony wraz
    z zaproszeniem do udziału w sesji oraz dodatkowo w dniu dzisiejszym przy podpisywaniu
    listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy
    jego zmiany lub uzupełnienia.
    Zmian i propozycji do porządku obrad nie wniesiono i sesja odbywała się wg porządku podanego
    na wstępie. Porządek został przyjęty jednogłośnie.

Ponadto poinformował zebranych o sukcesie odniesionym przez piłkarską drużynę seniorską,
kapitanem której jest  radny Andrzej Macyszyn. Drużyna brała udział w Wieleńskim Turnieju Piłki
Nożnej Miłośników Piwa i Futbolu o puchar posła Rzeczpospolitej Polskiej Piotra Waśko zajmując
trzecie miejsce na osiem drużyn.

Ad.1.
Jako pierwszy głos zabrał dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie Pan Ryszard
Dziedzic.
Zakres prac wykonanych w 2010 roku obejmował: remonty masą na gorąco, remonty (nakładki) na
drodze Pianówka -  Goraj, powierzchniowe utrwalenie dróg Pianówka – Goraj, Śmieszkowo-
Prusinowo, remont drogi poprzez wykonanie podbudowy i nawierzchni m. Dębe wraz z
odtworzeniem rowu przydrożnego, remont drogi gruntowej z doziarnieniem Kamionka Sokołowo,
bieżące utrzymanie dróg , w tym utrzymanie zimowe, remonty cząstkowe, oznakowanie pionowe i
poziome, oraz roboty utrzymaniowe wykonane własnymi siłami w tym: remonty cząstkowe
nawierzchni dróg i zimowe utrzymanie dróg.
W roku 2011 inwestycje na drogach powiatowych na terenie Gminy Lubasz nie są planowane.
Zakres remontów dróg zostanie opracowany p okresie zimowym. Do realizacji zostaną przyjęte
odcinki dróg w najgorszym stanie technicznym. Remonty zostaną przeprowadzone w dwóch
technologiach: wzmocnienie nawierzchni- nakładka z masy bitumicznej grubości 4 cm,
powierzchniowe utrwalenie nawierzchni: pojedyncze z podwójnym zasypaniem grysem, podwójne
(dwie warstwy emulsji i dwie warstwy grysu. Obecnie prowadzone są doraźne remonty (łatanie
dziur) masą na zimno.
Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie informację przedstawił Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Czarnkowie Pan
Ryszard Jagła.
W roku 2010 na drogach wojewódzkich nie była realizowana żadna inwestycja drogowa. Były
natomiast wykonywane roboty w ramach bieżącego utrzymania takie jak: remont cząstkowy masą
bitumiczną na gorąco, remont cząstkowy metodą powierzchniowego utrwalenia, oczyszczenie rowu
przydrożnego w m. Miłkowo, ścięcie poboczy na odcinku Goraj – Ciszkowo, ścięcie poboczy na
odcinku Klempicz – okolice skrzyżowania na Sokołowo, ustawienie barier sprężystych na odcinku
Lubasz – Dębe, naprawa i przełożenie chodnika w m. Lubasz ul. Szamotulska, oraz odnowienie
oznakowania poziomego na drogach wojewódzkich nr 182 i 153 w zakresie przejść dla pieszych,
linii segregacyjnych i krawędziowych oraz na drodze wojewódzkiej nr 153 w zakresie przejść dla
pieszych.
Ponadto w ramach bieżącego utrzymania dróg były wykonywane (według potrzeb) roboty:
prostowania i regulacji znaków pionowych oraz słupków prowadzących, a także wymiana
uszkodzonych, mycia znaków i słupków prowadzących, koszenia traw, wycinki krzewów,
pielęgnacji zadrzewienia, utrzymania i konserwacji sygnalizacji świetlnych.



Poinformował ponadto, że dnia 18 marca 2011 został ogłoszony przetarg na wykonanie
przebudowy drogi wojewódzkiej nr 182 na odcinku Dębe -  Czarnków. Wyjaśnił szczegółowo na
czym będzie polegać ta przebudowa, uwzględniając techniczną stronę wykonania nawierzchni
powstającego trzeciego wolnego pasa ruchu. Cały przebudowywany odcinek to około 2 km.
Przewidywany termin zakończenia robót to koniec listopada br.
Kierownik Jagła poruszył również kwestię zorganizowania spotkania z mieszkańcami Bończy i
Miłkowa w sprawie budowy wnioskowanego przez nich chodnika, wyjaśniając wszelkie
nieścisłości w tym temacie.
Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

Informację z realizacji inwestycji oraz bieżącego utrzymania i remontów dróg gminnych
przedstawiła Pani Janina Szwerkolt.
Środki na bieżące utrzymanie dróg w 2010 roku  to kwota 347.890,26 zł.
W 2010 roku z tych środków  sfinansowano: zimowe utrzymanie dróg,zakup żużla na następujące
odcinki dróg:
droga Bończa – Santolena, wjazdy w Sławnie, droga w kierunku Mądrowskiego w Miłkowie,
droga Stajkowo tzw. Rachetki, ulice na Osiedlu Górczyn (Polna, Poprzeczna,Łąkowa, Ogrodowa,
Działkowa),ulice w Dębem, łącznik pomiędzy drogą powiatową, a drogą przy sali wiejskiej w
Jędrzejewie, droga w Jędrzejewie w kierunku posesji Nowackiego, droga przy blokach w
Jędrzejewie, droga za torami w Lubaszu, plac za Bankiem Spółdzielczym, droga w kierunku Filody
w Klempiczu, drogę Sokołowo – Tarnówko,
Wartość zakupu żużla wynosi  18.516,55zł
Ponadto wydatkowano na: zakup pospółki, której koszt zakupu wraz z transportem opiewa na
kwotę 7.137zł.
Materiałem tym doziarniono drogę Miłkowo – Stajkowo 87 ton, Miłkowo – Miłkówko (29 ton),
połączenie ul. Wiśniowej z ul. Akacjową  (58 ton) oraz ul. Leśną w Dębem (60 ton), doziarnienie
nawierzchni dróg gruzem zmagazynowanym na Gminnym Składowisku Odpadów Komunalnych na
Sławienku. W obrębie działek rekreacyjnych nad jeziorem  w Lubaszu dowieziono go w ilości
ponad  320 ton, a na ul Jaśminową ponad 120 ton, usługi równiarką i walcem na drogach:
Antoniewo – Krucz; Lubasz – Stajkowo, Krucz – Kruteczek; Kruteczek – Nowina i Nowina -
wybudowania; drogi w kierunku posesjiPana Pawlaczyka w Miłkowie; drogi na wybudowaniach
w Kruczu na tzw. „Bażanciarni”, „Złodzikowie” oraz przy starej bazie, drogi Sławno – Sławienko;
Prusinowo – Sławienko, Dębe – Goraj, odcinki ulic w Dębem, drogi w obrębie wsi Kamionka;
Goraj – wybudowania i Goraj w kierunku leśniczówki;  Miłkowo –Kamionka,  Bończa w kierunku
posesji Kaczorka;  Miłkowo za oczyszczalnią ścieków  i Lubasz – Bzowo.  Koszt  wynajęcia
równiarki  i walca wyniósł 41.094,72zł, na naprawę przepustów,  z których pierwszy remontowany
był  w Jędrzejewie, a drugi w Antoniewie na łączną kwotę 11.800 zł, wykonanie chodniczka o
powierzchni ponad 17m2 przy przejściu dla pieszych w Klempiczu. Wartość robót opiewała na
kwotę 1.999,99zł, wykonanie barierek na ul. Wiśniowej i Akacjowej oraz remont barierek
ochronnych przy  ul. Stajkowskiej w Lubaszu. Łączny koszt robót wyniósł 4.976 zł, transport gruzu
i żużla – 20.853,46zł, remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych. Zakupiono w tym celu
mieszankęasfaltową na uzupełnienie ubytków w tych nawierzchniach na kwotę 4.844zł.
Natomiast koszty związane z naprawą nawierzchni asfaltowych wyniosły 1.226,10 zł, wykonanie
odwodnienia na  ul. Promiennej i Jesionowej w Lubaszu. Zakup rur drenarskich wyniósł 5.544,96zł.
Natomiast koszty wykonania odwodnienia ul.Promiennej  13.999,99 zł, modernizację kolejnego
odcinka  chodnika  na ul. Winiary w Lubaszu.
Wartość robót wyniosła 7.890,59zł, a koszt zakupu materiałów  9.692,66 zł
Wydatki  w wysokości 7.265,15 zł dotyczyły opłaty rachunków za:
zakup znaków drogowych na oznakowanie dróg w obrębie działek rekreacyjnych, placu
handlowego  oraz zakup luster, zakup różnych materiałów – farb do malowania tzw "witaczy",
paliwa, środka chwastobójczego, śrub, taśm, narzędzi, kosztów naprawy płyt na drodze do
Miłkówka , wykonane roboty malarskie związane z odnowieniem tzw. "witaczy", utrzymanie



poboczy –  koszenie pobocza dróg, obcięcie konarów drzew w Sokołowie i  Kamionce, wynajęcie
ładowarki do załadunku gruzu, odtworzenie rowu przy ul. Powstańców Wlkp w Lubaszu,
opracowanie kosztorysu inwestorskiego na roboty związane z budową drogi Antoniewo – Krucz
niezbędnego do złożenia wniosku.
Natomiast w roku bieżącym ze środków  bieżącego  utrzymania dróg wykorzystano już ponad
84.000 zł, z tego 33.000 zł przeznaczono na zimowe utrzymanie dróg.
Pozostałe środki przeznaczono na: doziarnienie  drogi  Miłkowo – Stajkowo, ul. Jesionowej,
Akacjowej i Brzozowej w Lubaszu, załatanie dziury w nawierzchni gruntowej na drodze
Antoniewo – Krucz, doziarnienie drogi Kamionka – Dulinowo  i na zajeździe autobusowym,
wyrównanie dziur w ulicach Łąkowej, Rolnej i Polnej poprzez dowiezienie żużla, wyrównanie
dziury w nawierzchni drogi w kierunku Pompały w Kruczu w ilości 23,86 t, doziarnienie  drogi na
Sławienko, drogi w kierunku Madaja w Sokołowie, drogi w kierunku gorzelni w Lubaszu,  drogi na
cegielni w Lubaszu, drogi w Miłkowie w kierunku posesji Pawlaczyka, drogi w kierunku posesji
Kaczorka w Miłkowie, ul. Wierzbowej, ul. Grabowej, ul. Jarzębinowej  pospółką, drogi na
wybudowaniach w Goraju, opłacenie rachunku za roboty odwodnieniowe w ul. Jesionowej w
Lubaszu, koszty związane z rozścieleniem pospółki na w/w odcinkach, koszty równania drogi
Antoniewo – Krucz – Kruteczek – Nowina oraz drogi Stajkowo – Miłkowo, remont przepustu na
drodze w Kruteczku, zakup rur do naprawy przepustu w Goraju, Nowinie i na poszerzenie
przepustu przy ul. Zielonej, zakup luster (wymiana na ul. Zielonej oraz do Krucza), zakup masy i
łatanie dziur w nawierzchniach asfaltowych, zakup pojemników do Sokołowa, Miłkowa i
Jędrzejewa.
Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.
Ponadto Pani Szwerkolt omówiła złożone wnioski na zebraniach wiejskich w gminie Lubasz i ich
realizację.
Większość wniosków dotyczących równania dróg, a będących w zarządzie gminy została już
wyrównana. Odcinki nie wykonane to tylko te, na których nie było można ze względów
atmosferycznych użyć sprzętu drogowego. Realizacja zatem, przesunie się tylko trochę w czasie.
W roku bieżącym wpłynęło również bardzo dużo wniosków w zakresie ustawienia luster. Jeśli
chodzi zatem o ustawienie lustra na drodze gminnej, to gmina się w tym temacie dokładnie opowie
i zakupi lustro. Jeżeli ustawienie lustra będzie dotyczyło drogi nie zakwalifikowanej do dróg
gminnych, to wówczas sołectwa zostaną poproszone o zakup lustra z własnych środków funduszu
sołeckiego.
Wszystkie złożone wnioski w sprawie drzew zostały przyjęte do planu wycinki, który będzie
realizowany w końcu 2011 roku, początek 2012.
W kwestii znaków drogowych wypowie się komisja ds. bezpieczeństwa.
Poinformowała również, że gmina ma obowiązek prowadzenia książki drogi, w której każde
wprowadzenie nowe oznakowania wiąże się ze stałą zmianą organizacji ruchu. Organizacja ta musi
zostać opracowana i zatwierdzona, co trwa  i kosztuje. Tak więc zanim zgłosi się jakiś kolejny znak
do ustawienia na drodze gminnej należy się zastanowić i to bardzo rozsądnie rozważyć.
W zakresie chodników przy drodze powiatowej wyjaśniła, że Starostwo Powiatowe w temacie tym
wyraźnie mówi, że jeżeli dana gmina chce mieć chodnik musi zadeklarować pomoc w jego
budowie w wysokości 50%. Jeśli gmina nie posiada takich środków i nie będą one zabezpieczone w
budżecie gminy, pisanie do zarządu dróg powiatowych o budowę danego odcinka mija się z celem.
Wniosek taki zostanie tylko przyjęty do rejestru, nie ma jednak szans na realizację.
Wnioski o egzekwowanie znaków drogowych stanowią nie lada kłopot. Dlatego po raz kolejny
zostały ponowione i skierowane do Policji. Napłynęło także wiele wniosków o remont przepustów.
Dzieje się tak od kilku lat. Rolnicy użytkują coraz cięższy sprzęt, przepust wykonane około 30 lat
temu bez przyczółków po prostu się rozchodzą. Będą one systematycznie naprawiane.

W dyskusji udział wzięli:
Józef Cichorek – zapytał czy istnieje możliwość wycięcia czterech sztuki topoli przy drodze Sławno
– Prusinowo, korzenie drzew utrudniają przejazd i niszczą drogę



Łukasz Wleky – zapytał czy w tym roku  będzie kruszone kruszywo na składowisku i czy można
będzie  tym gruzem utwardzić drogę za szkołą w Jędrzejewie
Marek Zielinski – podziękował za „nowy dywanik asfaltowy”na drodze Goraj - Pianówka, a
równocześnie wniósł o odwodnienie i poszerzenie drogi do Bzowa (od przejazdu kolejowego).
Poparł jednocześnie składany wniosek w tym temacie przez radnego Borowiaka.

W zakresie dróg wojewódzkich zawnioskował o wyczyszczenie przepustu na drodze
wojewódzkiej koło posesji nr 46B w Goraju, o usunięcie starych drzewa przy drodze Goraj –
Ciszkowo

W zakresie dróg gminnych wniósł o  przyjęcie do realizacji w Wieloletnim Planie Finansowym
drogi Lubasz – Stajkowo, Goraj – Dębe oraz Antoniewo – Krucz -Wybudowanie

Tomasz Biernat – zwracając się do dyrektora dróg powiatowych wniósł o naprawienie drogi Dębe –
Śmieszkowo wykonując też odwodnienie tej drogi oraz w ramach gwarancji naprawę zapadniętego
chodnika przy tej drodze
Ponadto zawnioskował o umieszczenie tabliczki „nie dot. mieszkańców” pod znakiem B-18 na
ul. Stawowej w Dębe

W zakresie dróg wojewódzkich poprosił o  wyjaśnienie jak w ramach planowanej przebudowy
drogi z Czarnkowa do Dębego wygląda zorganizowanie wyjazdu z posesji nr 8 i 10, czy będzie tam
ustawione lustro oraz czy po wykonaniu przejścia dla pieszych przy ul. Widokowej przejście to
będzie oświetlone.
Ponadto zawnioskował o ograniczenie  prędkości w m.Dębe instalując na przejściu dla pieszych
sygnalizację świetlną z detektorem prędkości

Dyrektor Dziedzic odpowiedział:
− po złożeniu wniosku ze wskazaniem, które drzewa topoli mają zostać wycięte, topole zostaną
przyjęte do wycięcia w roku przyszłym.
− droga do Bzowa, pas drogowy jest bardzo wąski i doskonale wiadomo jak ta droga przebiega,
nie powinny się pojawiać na tej drodze pojazdy powyżej 12 ton. W związku z utrudnieniami
mijania się pojazdów można wprowadzić oznakowanie ze wskazaniem kierunku, którego pojazd ma
pierwszeństwo. Poszerzenie drogi jest w najbliższej przyszłości niemożliwe do realizacji. W
pierwszej kolejności do realizacji jest przewidziana budowa drogi z Kamionki do Sokołowa, której
brak, jak wszyscy wiedzą jest ogromnym utrudnieniem, zwłaszcza zimą
− chodnik w m.Dębe jest na gwarancji, naprawa zostanie zlecona w jej ramach. Przed upływem
okresu gwarancyjnego obowiązuje też przegląd, chodnik zostanie naprawiony
− zniszczony odcinek drogi Śmieszkowo – Dębe, trzeba przedłużyć rów, ponieważ woda napływa
z pola,
− w sprawie tab. „nie dot. mieszk.” w Dębe, ograniczenie to powinno obowiązywać wszystkich, w
określonych przypadkach można zwrócić się do zarządu i na konkretny dzień uzyskać stosowne
pozwolenia na wjazd samochodów > 15 ton.

Kierownik Jagła:
− w sprawie przepustu w Goraju, zostanie sprawdzony i Rejon odpowie na wniosek
− w sprawie drzew należy najpierw odtworzyć granicę pasa drogowego, zostanie zrobiony
przegląd
− w sprawie wniosku p.Biernata – lustra nie zostaną ustawione, nie jest to problem zarządcy
drogi, o zamontowaniu sygnalizacji świetlnej może zadecydować komisja ds. bezpieczeństwa,
światła jednak nie dadzą gwarancji dla pieszych, że nie spotka ich nic złego. Sygnalizacja świetlna
źle ustawiona może dać zupełnie odwrotne efekty. W ramach planowanej przebudowy będzie
wykonane nowe oznakowanie drogi.
Sołtys wsi Dębe Kazimierz Wicher – zapytał czy wyjazd z własnej posesji polega na tym, że druga
osoba musi wskazywać kierowcy kiedy można wyjechać, a kiedy nie? Zakręt jest bardzo



niebezpieczny i stwarza ogromny problem. Od dwudziestu lat jest sołtysem wsi i cały czas walczy
wraz z mieszkańcami o ograniczenie prędkości w wiosce, niestety również bez skutku.
Kierownik Jagła – stwierdził, że ograniczenie prędkości nie przyniesie rezultatów jeśli nie będzie
egzekwowania przepisów ruchu drogowego. Fakt postawienia znaków ograniczających prędkość
musi mieć swoje uzasadnienie. Być może dobrym rozwiązaniem byłoby ustawienie czynnych
fotoradarów.

Andrzej Macyszyn – zapytał  kiedy będzie budowana droga Sokołowo- Kamionka
Dyrektor Dziedzic – jest to problem, Starosta sam bardzo przejmował się stanem tej drogi w okresie
zimowo -wiosennym. Na razie muszą zostać zrealizowane inwestycje drogowe już rozpoczęte na
terenie powiatu, a jaka będzie wola rady powiatu trudno powiedzieć, muszą zostać zaciągnięte
kolejne kredyty.

Adam  Zieldorf – podziękował w imieniu swoimi i mieszkańców za usunięcie topoli na wjeździe do
Kamionki. Następnie zawnioskował  o naprawienie dziury na drodze powiatowej Lubasz – Sławno,
Kamionka – Sławno, czy będą pogłębione rowy oraz czy jest planowana nowa nawierzchnia
asfaltowa na drodze Kamionka – Sławno czy tylko załatanie dziur.
Dyrektor Dziedzic – odcinek między Lubaszem a Sławnem zostanie wyremontowany, natomiast
jeżeli chodzi o nakładki nie planuje się obecnie takich do wykonania ze względu na duże koszty.

Marcin Filoda – wniósł o wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych drzew przy drodze wojewódzkiej
Ciszkowo- Krucz -Wronki.
Poinformował, że składał wniosek o zalanie przejazdu kolejowego w Kruczu, na co zarząd PKP
Poznań odpowiedział, że przejazd jest w stanie dobrym. Udokumentowano to zdjęciem, które
niestety nie oddaje istoty problemu. Sprawa dotyczyła zalania, a nie jak odpowiedziało PKP na
naprawie przejazdu. Czy w związku z tym można prosić Rejon Dróg Wojewódzkich by wstawił się
w tej sprawie i zupełne zlikwidowanie przejazdu?

Dyrektor Dziedzic – w nawiązaniu do wniosku powiedział w sprawie przejazdu kolejowego w
Bzowie, że co jakiś czas zarząd dróg jest niejako zmuszany przez kolejarzy, komisje jeżdżą,
wnioskujemy o naprawę. Stan tego przejazdu jest fatalny. Pracownik zarządu, który jeździ na
kontrolę, odnotowuje w protokole usterki do usunięcia, które zgłaszamy, bez efektu niestety.

Kierownik Jagła – w sprawie wniosków p.Filody, odpowiedział, że zabiegi zostaną wykonane w
stosownym czasie.
Rejon musi napisać wniosek do kolei, ale musi on zostać sformułowany prawidłowo, przejazd
powinien zostać zlikwidowany całkowicie, a nie zalany. Istotne i niezwykle ważne jest odpowiednie
sprecyzowanie o co chodzi.

Krzysztof Wiza – zawnioskował o zamontowanie barierek ochronnych na chodniku ul.
Szamotulskiej w Lubaszu od torów aż do zakrętu na ul. Nową.
Kierownik Jagła – jest to zadanie na które trzeba będzie przeznaczyć duże środki finansowe,
ponieważ poręcze, barierki są drogie.

Zdzisław Bałęczny – zapytał czy jest planowana w przyszłości przebudowa drogi nr 182 Lubasz –
Bończa – Miłkowo
Kierownik Jagła – droga ta była remontowana dotychczas w ramach bieżącego utrzymania
(wykonana nakładka), dzisiaj zabiega by dokonać przebudowy tej drogi. Droga będzie na pewno
wprowadzana do planów w ramach nowego rozdania środków unijnych.

Wobec wyczerpania pytań przewodniczący rady Gminy podziękował panu dziedzicowi i panu jagle
na przybycie na obrady sesji i  zarządził 10 minutową przerwę.



po przerwie:
Odpowiedzi z zakresu dróg gminnych  na złożone wnioski udzieliła Sekretarz Gminy:
− wniosek Ł. Wlekły – w tym roku kruszywo nie będzie kruszone, z powodu tego, że jest go zbyt
mało by ściągać specjalistyczny sprzęt do kruszenia. Gdyby w drugim półroczu kruszywa znacząco
przybyło to zostanie rozważony fakt jego kruszenia
− wniosek M.Zielinski – w  wieloletnim planie finansowym są środki przeznaczone na programy
wieloletnie tzw. program budowy dróg, zawiera on kwoty przeznaczone w poszczególnych latach

Ad.2.
Przewodniczący poinformował zebranych, że informacja ze stanu przygotowania ODR do kampanii
składania wniosków o płatności obszarowe i PROW w kampanii 2011 r. została szczegółowo
przedstawiona komisjach rady gminy. W dniu dzisiejszym Pan Pertek przebywa na dwudniowym
szkoleniu.
Przewodniczący nie widzi potrzeby by informację odczytywać.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.
Podjęcie uchwał w sprawie:
3.1/ przystąpienia do sporządzenia częściowej zmiany studium uwarunkowań i kierunków
       zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśłi uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 10
przeciw - 0
wstrzymał się – 3
obecnych 13 radnych
Uchwała Nr VI/50/11 stanowi załącznik do protokołu

3.2/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek 118/12 i
       119/15 w Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 13
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 13 radnych
Uchwała Nr VI/51/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.3/ sprzedaży działki nr 85/3 w Prusinowie
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/52/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.4/ zbycia nieruchomości położonej w Lubaszu składającej się z działek nr 1194,1221,1222 i



       1214/1
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 13
przeciw - 0
wstrzymał się – 1
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/53/11 stanowi załącznik do protokołu

3.5/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na
       obszarze części działki nr 102/15 położonej w obrębie wsi Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/54/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.6/ wykazu kapielisk na obszarze Gminy Lubasz w roku 2011
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/55/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.7/ zmiany uchwały Nr XVI/163/08 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 13 listopada 2008 roku
       w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych
       zawierających powyżej 4,5% alkoholu/z wyjątkiem piwa/przeznaczonych do
       spożycia w miejscu sprzedaży  oraz poza miejscem sprzedaży i ustalenia zasad
       usytuowania miejsc sprzedaży i podawania  napojów alkoholowych na terenie
       Gminy Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/56/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.8/ upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości na okres 30
       lat
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14



przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/57/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.9/ udzielenie dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Narodzenia NMP w Lubaszu na
       wykonanie prac konserwatorskich w kościele w Lubaszu
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 13
przeciw - 0
wstrzymał się – 1
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/58/11  stanowi załącznik do protokołu

3.10/ zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Sokołowo na lata 2010 – 2017
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/59/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.11/ przystąpienia Gminy Lubasz do Programu "Wielkopolska Odnowa Wsi"
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/60/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.12/ przyjęcia regulaminu korzystania z terenów publicznych położonych przy Jeziorze Wielkim
       w Lubaszu
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/61/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.13/ wyrażenia woli przystąpienia przez Gminę Lubasz do realizacji projektu pn.”Dobry i
       przyjazny urząd” złożonego w konkursie 2/POKL/5.2.1/2010 Wzmocnienie potencjału
       administracji samorządowej współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu
       Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.



Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/62/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.14/zmiany uchwały nr XXX/340/10 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 10 listopada 2010 roku
       dotyczącej określenia wysokości stawek, poboru opłaty od posiadania psów, terminu płatności,
       ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/63/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

3.15/wyznaczenia przedstawicieli Gminy Lubasz w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.
Radni nie wnieśli uwag oraz pytań do przedstawionej uchwały.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymał się – 0
obecnych 14 radnych
Uchwała Nr VI/64/11 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu

Ad.4
W punkcie interpelacje, wnioski i zapytania radnych głos zabrali:
Józef Cichorek -  czy będą zakupione rury pcv do Sławna, obiecane na wiejskim zebraniu
− kiedy będzie wykonywany remont świetlicy w Prusinowie
− rozważyć możliwość zwolnienia z podatku za pierwszego psa w każdej nieruchomości

Łukasz Wlekły - zapytał czy ogłoszono przetarg na remonty świetlic w Jędrzejewie, Kamionce oraz
na budowę świetlicy w Nowinie

Adam Zielsdorf - wyjaśnić kiedy będzie zakończony remont hydroforni w Stajkowie i jakie kroki
prawne zostaną podjęte w przypadku nie dotrzymania terminu remontu
− zawnioskował o systematyczne kontrolowanie jakości wody w Sławnie i Kamionce,
ponieważ jest ona zła oraz o spowodowanie by osoby czyszczące hydranty, firmy obsługującej, nie
wylewały wody na drogi, lecz np. do rowów

Ewa Stachowiak – wniosła o wyjaśnienie sprawę wykonania przyłączy kanalizacyjnych na Osiedlu
Górczyn

Krzysztof Wiza – kontrolować firmę wykonującą kanalizację, by po sobie odpowiednio sprzątała

Jarosław Torzyński – wniósł o kontrolowanie ilości zaszczepionych psów w gminie przekazując
taką informację sołtysom



Ad.5.
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali:
Tomasz Biernat -  zawnioskował o poinformowanie czy wszyscy mieszkańcy gminy są podłączeni
do kanalizacji sanitarnej wykonanej już wcześniej

Marek Zielinski -  zapytał na jakim etapie jest drenaż w Goraju

Ewa Stachowiak – zaapelowała o cierpliwość w związku z  wykonywaną kanalizacją na Osiedlu
Górczyn.

Ad.6.
Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych udzieliła Sekretarz Gminy:
− w sprawie kanalizacji Osiedla Górczyn zostało wystosowane pismo do mieszkańców
wyznaczające konkretne obowiązki jeżeli chodzi o podłączenie się do wykonanej kanalizacji.
Trzeba będzie opracować projekt, dlatego, że dokumentacja zgodnie z nowymi przepisami
obejmuje tylko budowę samej kanalizacji, natomiast przyłącze kanalizacyjne należy do
obowiązków  właściciela. Sprzątanie przez firmę trwa tak długa jak zgodnie z umową jest
realizowana inwestycja. Plac budowy został przekazany w całości na okres realizacji budowy. Jeden
z punktów umowy określa też fakt, że firma powinna tak zorganizować plac budowy by umożliwi ć
właścicielom nieruchomości swobodne dojście i dojazd do posesji. Trzeba niestety wszystkie
utrudnienia i niedogodności przejść. Realizacja kanalizacji Górczyna jest najtrudniejszym
projektem jaki do tej pory był wykonywany ze względu na zabudowę, realizację przy drodze
wojewódzkiej z dużym natężeniem ruchu oraz na warunki wodno- glebowe. Zwrócimy wykonawcy
i podwykonawcy uwagę by bardziej starannie wykonywali swoją pracę
− w sprawie remontu hydroforni w Stajkowie – całe zadanie dotyczące rozbudowy sieci
wodociągowej oraz remontu hydroforni w Stajkowie ma się zakończyć 30 kwietnia br. Wykonawca
wszedł dopiero na przedostatni odcinek budowy wodociągu w Stajkowie na tzw. wybudowaniach, a
pozostał mu jeszcze jeden odcinek w Stajkowie do wykonania. Ma też poprawki po jesieni do
zrobienia. Tak więc raczej nie ma szans na skończenie zadania w planowanym terminie. Trzeba
złożyć wniosek o płatność, bo jest to pierwszy etap i jest określony konkretny termin, do końca
maja. Wykonawca otrzymał należność za realizację pierwszego etapu polegającego na remoncie
hydroforni i budowie wodociągu do wsi Nowina, przy czym w miejscowości Nowina dopiero teraz
na wiosnę, ruszają prace mieszkańców związane z podłączaniem się do tego wodociągu. Na okres
zimowy woda w rurociągu była zamknięta by nie doprowadzać do zamarzania.
W przypadku przekroczenia terminu, umowa zawiera i określa kary umowne w postaci naliczonych
odsetek za każdy dzień zwłoki. Jeśli zwłoka przekroczy określony czas możliwe jest wykonanie
zastępcze. W dniu jutrzejszym zorientujemy się jak zdaniem inspektora nadzoru długo jeszcze
będzie trwała, zgodnie ze sztuką ta rozbudowa i wtedy podejmiemy decyzje jakie zastosujemy
ewentualne sankcje, o ile w ogóle zastosujemy
− w sprawie czyszczenia hydrantów – trzeba będzie zwrócić uwagę obecnemu jeszcze
administratorowi GZUWiM w Brzeźnie
− w sprawie jakości wody – jeżeli chodzi o stację uzdatniania wody w Sokołowie to tylko raz
zdarzyło się w trakcie badań Sanepidu, że jej jakość nie była zgodna z normami dopuszczalnymi.
Wówczas administrator musi podjąć stosowne działania, po tygodniu zostaje przeprowadzona
kolejna kontrola, która bada czy nadal jest zagrożenie. Nie ma innej drogi. Zwrócimy uwagę.
Poprosimy też by sam zakład pobierał z sieci próbki
− w sprawie psów – średni rachunek za utrzymanie czworonogów w schronisku to jest średnio
7.000 zł miesięcznie. Rada może stanąć niedługo przed faktem zwiększenia środków finansowych
na utrzymanie psów. Dzieje się też tak, że niektórzy mieszkańcy przygarniają psa na jakiś czas, po
czym  staje się on niepotrzebny, dzwonią więc z informacją, że na ich podwórze wdarł się pies i
należy go zabrać. Bywa, że jest to suka z całym miotem. Natomiast czy psy są szczepione trudno



powiedzieć. Prawdopodobnie będzie przeprowadzana jeszcze jedna akcja szczepienia w gminie. Z
tym które było, był problem taki, że informacja o tym szczepieniu została umieszczona dzień przed.
Niestety weterynarz nie może udzielać informacji ile i kogo psa zaszczepił, bo jest to objęte ustawą
o ochronie danych osobowych, ani informacja ta nie działa w drugą stronę, czyli gmina nie może
podawać zarejestrowanych psów. Nie sprawdziły się  numerki dla psów, nie jesteśmy ustalić
właściciela żadnego z biegających psów. Musimy sami do siebie i do sąsiadów apelować o to żeby
z psami postępować prawidłowo.

Jeśli chodzi o wniosek radnego Cichorka dotyczący zwolnienia z podatku, w tej chwili
            podjęcie takiej uchwały jest już niemożliwe, jednak radni będą mogli wrócić do tego tematu
            w miesiącu październiku kiedy będą kształtowane stawki podatków i opłat lokalnych

− w sprawie remontów – jest przygotowywana obecnie dokumentacja przetargowa, potrzeba
jeszcze opracować kilka dokumentów, których nie było na etapie zgłaszania wniosku, a które są
niezbędne do ogłoszenia przetargu. Chcielibyśmy by przetarg został ogłoszony w pierwszej
dekadzie lub pierwszej połowie maja ze względu na to, że tak sporządzone są kosztorysy
inwestorskie, by był półroczny okres, przez co dłużej nie można zwlekać. Ze względu na to, że w
świetlicach są poprzyjmowane różne zgłoszenia, termin remontów ustalony zostanie bezpośrednio z
zarządcami, sołtysami. Remonty zakończą się w roku bieżącym
− w sprawie rur pcv – w chwili obecnej nie ma środków finansowych na zakup takich rur. Po
przeprowadzonej rekonstrukcji budżetu jest możliwość zrealizowania tego wniosku dopiero w
miesiącu czerwcu
− w sprawie wniosku radnego Biernata – nie wszyscy są podłączeni do istniejącej kanalizacji w
Lubasz, Jędrzejewie. Będziemy to sukcesywnie egzekwować poprzez decyzje administracyjne,
dlatego, że zgodnie z uchwałą rady gminy, rok po wybudowaniu mieszkaniec ma czas na
podłączenie swojej nieruchomości do powstałej infrastruktury kanalizacyjnej
− w sprawie drenarki w Goraju – sprawa zostanie wyjaśniona, kilka wniosków już wpłynęło.

Wójt Gminy zabierając głos poprosił wszystkich o cierpliwość i wyrozumiałość jeśli chodzi o
budowę kanalizacji Osiedla Górczyn.
Przewodniczący zaprosił wszystkich zebranych do uczestnictwa w obchodach święta uchwalenia
Konstytucji 3-go maja  i Dnia Strażaka.

Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący o godzinie 1710 zakończył obrady drugiej części VI
sesji Rady Gminy w Lubaszu.

Sekretarz obrad:
                  Jarosław Torzyński

Protokołowała:
J.Leosz


